
Raport anual
privind starea economica, sociaia §i de mediu a comunei Vilcele in perioada 

1 ianuarie 2017 -  30 decembrie 2017

Domnilor consilieri §i invitaji,

In baza art. 63, alin. (3), lit. ”a,, din Legea nr. 215/2001, republicata cu modificarile §i 
completarile ulterioare, Primarul comunei are obligajia de a prezenta anual Consiliului Local 
raportul privind starea economica, sociaia §i de mediu a localitajii.

Vazand §i analizand aspectele derulate in anul 2017, va pot raporta urmatoarele:

1. Starea economica:

Analizand situajia locuitorilor comunei Vilcele, din acest punct de vedere, raportata la 
anul precedent, aceasta nu este deloc imbucuratoare datorita urmatoarelor considerente:

Latura prosperitajii

• in anul 2017 s-au construit 3 locuinje faja de 1460 gospadarii, deci un procent de
0,002 %,

• Racordarea la sistemul de canalizare -  din 284 gospadarii care au aceasta 
posibilitate, s-au racordat doar un numar de 97, reprezentand 33 %

• Racordarea la sistemul de alimentare cu apa, unde din 1112 gospodarii care au 
aceasta posibilitate, s-au racordat doar 726, deci un procent de 65 .

• Din totalul de 1460 gospodarii dispunde incalzire centrala doar un numar de 28, 
deci un procent de 1,92.

La baza celor aratate mai sus,desigur, stau veniturile cetatenilor din salarii, pensii sau 
cele agricole §i animaliere §i toate acestea constituie :

• Latura financiara- care, dupa parerea mea, este precara §i pentru a dovedi acest 
lucru am luat in calcul urmatoarele considerente :

• Daca analizam situafia debitorilor la bugetul local se observa ca numarul acestora 
create de la an la an, ceea ce denota ca numarul saracilor se ingroa§a, spun aceasta 
deoarece la sfar§itul anului 2016 suma se ridica la 374.267 lei, iar la sfar§itul 
anului 2017 se ridica la 490.200 lei, adica in cre§tere cu 115.933 lei pe un interval 
de 1 an, iar la persoanele juridice situajia se prezinta astfel la sfar§itul anului 2016 
se inregistrau debite restante in suma de 60.659 lei, iar la sfar^itul anului 2017 -  
46.737 lei.

Pot sa va informez ca in anul 2017 gradul de colectare al impozitelor §i taxelor locale a 
fost de 80%, astfel ca de la persoane fizice s-a incasat suma de 456.000 lei, cu 61.000 lei mai



/

mult fata de anul precedent, iar de la persoanele juridice s-a incasat suma de 22.000 lei, mai 
mult cu 1.000 fata de anul precedent.

Pot sa afirm ca datorita dumneavoastra, consilierilor locali, §i prin preocuparea zilnica 
a salariatilor primariei viata locuitorilor §i munca acestora se va imbunatati de la an la 
an, spun acest lucru pentru ca in anul 2017 s-au pus bazele implementarii urmatoarelor 
proiecte :

• ” Realizare sistem public de alimentare cu apa in satul Vilcele, comuna Vilcele, 
judeful Olt” , in speta in catunul Olteni, cu finalizare in anul 2018,

• ” Infiintare rejea publica de apa uzata §i stalie de epurare in satul Barcane§ti, 
comuna Vilcele, judetul Olt”, cu finalizare in anul 2019,

• ” Modemizarea infrastructurii rutiere de interes local in comuna Vilcele, judetul 
Olt” , prin care se vor asfalta drumurile comunale, cu finalizare in anul 2020,

• ” Modemizare iluminat public stradal in comuna Vilcele, judetul Olt” , prin care se
l . vor inlocui lampile actuale cu lampi cu led, cu finalizare in anul 2018,

• Gradinita cu program Normal Vilcele, de la centru, cu finalizare in anul 2018,
• Modemizarea targului comunal, cu finalizare in anul 2020.

Deci, dupa cum se observa ati aprobat si am implementat proiecte care vizeaza direct 
viata si munca cetatenilor comunei noastre,prin SF-urile pe care initiat si contractat cu 
unii dintre cei mai buni proiectanti si consultanti financiari din judet si din tara.

Dar, dupa parerea mea, degeaba alergam,ne straduim sa beneficiem de aceste investitii 
finantate din bani europeni si guvemaihentali daca efortul nostru fizic si intelectual nu 
se interfereaza cu cel al celor care pot genera locuri de munca in comuna noastra, 
adica asociatiile agricole, singurele care pot ridica nivelul de venituri ale cetatenilor 
prin diverse investitii privind valorificarea produselor agricole si animaliere.

Am spus si anul trecut, spun si anul acesta ca in comuna Vilcele sunt cateva lucruri 
l care ma ingrijoreaza , lucruri care ar trebui sa va ingrijoreze si pe dumneavoastra, §i

anume:

• Unul dintre acestea ar fi ca, in continuare, tot mai multi cetateni ai comunei, pentru 
a invinge saracia si a acoperi nevoile mari si urgente, isi vand pamantul mostenit 
de la parintii lor, castigat cu pretul vietii pe campul de lupta pentru independenta si 
suveranitatea tarii. Din acest punct de vedere, ma gandesc, oare cine va castiga 
peste 15-20 de ani? Comuna Vilcele, cu actuala forma de organizare si planificare 
a muncii privind agriculture sau vecinii nostri de la Sud, comuna Izvoarele, cu 
forma lor individual de a munci pamantul?

• Un alt aspect care ma ingrijoreaza este scaderea alarmanta a efectivelor de animale 
de la gospodariile populatiei, printre motive ar fi imbatranirea unora dintre 
concetateni, lipsa banilor pentru intretinere sau faptul ca nu mai are cine sa se puna 
caprarul satului, cum e cazul in catunul Mandinesti.



• De asemenea, rau stam si in intravilanul satelor, unde, datorita imbatranirii 
populatiei si a disparitiei multor cetateni, apar tot mai multe gospodarii 
nelocuite, cu gradinile nelucrate, nu se mai intretin curtile si imprejurimile.

2. Starea sociala
Daca analizam acest aspect, trebuie sa ne indreptam atentia spre urmatoarele directii, 
dupa care trage si concluziile adevarate si necesare :
• Demografla -  in anul 2017 avem urmatoarea situatie :

nasteri 3 
decese 45 

- casatorii 12

Populatia a scazut datorita acestui aspect, dar si datorita unor tineri care au plecat 
in afara tarii, pentru niste venituri mai mari.

Din totalul locuitorilor comunei 2461, aproximativ 1600 sunt pensionari, dintre care 
mai putin de 25 % primesc o pensie lunara de peste 1000 lei , restul sub 1000 lei, majoritatea 
acestora fund pensionari CAP.

La nivelul comunei noastre avem:

un numar de 100 beneficiari ai Legii nr. 416/2001 privind venitul minim 
garantat,
un numar de 11 asistenti personali ai persoanelor cu handicap ,
dosare de alocatie pentru sustinerea familiei 74, cu un numar de 266
beneficiari. h

Starea sociala a unei localitati se obseva si dupa numarul caselor nou-construite, 
astfel ca in anul 2017 s-au emis un numar de 3 autorizatii de constructie, ceea ce 
denota faptul ca posibilitatile financiare ale locuitorilor comunei sunt limitate sau 
reduse.

• Administratia publica :
s-au emis un numar de 357 dispozitii ale primarului, din care niciuna nu a fost 
contestata pe contencios-administrativ,
au fost inregistrate 3 cereri si sesizari ale cetatenilor, fiind solutionate in 
termen, cu respectarea prevederilor legale.

• Activitatea cultural-sportiva a fost limitata din lipsa disponibilitatilor financiare, 
limitandu-ne la manifestable culturale din judet( Serbanesti, Colonesti, Slatina).

• Ordinea si linistea publica au fost asigurate de angajatii postului de politie, cei ai 
aparatului de specialitate al primarului cat si de buna functionare a sistemului de 
supraveghere video si iluminatul public stradal, fapte ce au condus, de altfel, la 
diminuarea, aproape in totalitate, a furturilor, spargerilor si scandalurilor in 
comuna noastra.



• Asistenta sanitara este asigurata de cele doua asistente medicale comunitare, 
printr-un progam zilnic de vizite si tratamente la domiciliul nevoiasilor.

3. Starea de mediu

La nivelul comunei Vilcele consider ca sunt respectate, in mare parte, normele de 
protectia mediului, exceptand vaile dintre catunele Mandinesti , Dealu Mare si Licesti , unde 
locuitorii acestor asezari imprastie gunoaiele, fara sa-si dea seama de faptul ca isi fac singuri 
rau.

Este adevarat ca nici pana-n prezent nu s-a finalizat proiectul judetean privind colectarea 
deseurilor , nefinaliazandu-se instalatia principala de la Balteni, asteptam informatii din partea 
autoritatilor judetene in acest sens.

Trebuie recunoscut faptul ca actiunile privind protectia mediului inconjurator au fost realizate, 
in totalitate, de beneficiarii Legii 416/2001, ma refer la actiuni privind : decolmatarea 
santurilor si a podetelor de pe domeniul public si, in general, igienizarea localitatii.

Activitatea Consiliului Local o consider foarte buna, luna de luna desfasurandu-se sedintele 
ordinare, cu o prezenta activa a dumneavoastra, adoptandu-se hotarari care au vizat, in 
principiu, imbunatatirea vietii cetatenilor.

Consider ca este necesar sa repet ceea ce am spus si anul trecut si anume faptul ca trebuie in 
continuare cu dumneavoastra si aparatul de specialitate din primarie sa actionam in 
urmatoarele directii: H

1. Modemizarea infrastructure si a serviciilor publice puse la dispozitia cetatenilor,
2. Atitudine deschisa si transparenta fata de cetateni si problemele acestora,
3. Rezolvarea solicitarilor legale in ceea ce priveste asistenta sociala,
4. Orientarea maxima pentru realizarea obiectivului principal -  dezvoltarea economica a 

localitatii.

Primar
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